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Vicepresedintele ANRE: De la 1 aprilie le dam consumatorilor de energie peste, dar

de anul viitor ar trebui sa învete sa pescuiasca

Consumatorii de energie vor fi sprijiniti de la bugetul de stat de la 1 aprilie, dar de anul viitor ar trebui sa-si

reduca singuri facturile prin masuri de eficienta energetica, a afirmat, joi, Zoltan Nagy-Bege,

vicepresedintele Autoritatii Nationale de Reglementare în Energie (ANRE), într-o conferinta de profil.

 

"Sunt convins ca aceasta criza energetica va accentua preocuparea si investitiile în eficienta energetica. Pretul mare

va determina consumatorii sa se gândeasca la masuri de eficienta energetica, dar trebuie sa vina si din partea

institutiilor statului o preocupare si un efort pentru informare si cresterea gradului de constientizare a importantei

acestei masuri, la nivelul tuturor consumatorilor, de la cel casnic la cel mai mare consumator non-casnic. Nici nu

ne putem imagina ce multa risipa exista în acest moment. Am mai fost criticat pentru afirmatia mea ca energia a

fost mult prea ieftina ca sa existe preocupare în cadrul unor categorii de consumatori pentru masuri de eficienta.

Iata ca am ajuns în momentul în care pretul creste de 2-3 ori în mai putin de un an si este posibil ca eficienta

energetica sa capete cu totul alta dimensiune", a spus Bege, la conferinta "Energia, prezent si viitor", organizata de

Asociatia Furnizorilor de Energie din România.

 

Doar prin schimbarea anumitor comportamente, prin eliminarea acestor risipe, deja putem sa obtinem niste

economii de consum la facturi, pentru ca orice reducere de consum se va reflecta în factura, în emisiile de CO2, în

reducerea dependentei de importuri si în preturi, daca cererea scade, a aratat el.

 

În ceea ce priveste masurile de la 1 aprilie, oficialul ANRE a precizat ca se contureaza o decizie finala, dar mai

sunt mici aspecte de discutat la nivelul Executivului.

 

"Cred ca saptamâna aceasta Guvernul va lua o decizie. Nu voi da detalii, pentru ca nu este rolul meu sa anunt ceva,

dar, trecând peste asta, trebuie sa gasim repede niste solutii care vor avea efecte pe termen mediu sau lung, prin

care sa rezolvam problema dependentei fata de importurile la gaze si energie si prin asta putem contribui la

reducerea dependentei Europei de importurile de energie. Sa venim cu investitii nu doar în generare", a aratat

Bege.

 

România si-a propus sa construiasca cel putin 6,9 GW de energie regenerabila pâna în 2030, dar, în opinia

acestuia, cu un cadru legislativ bine gândit, putem ajunge la 10-12 GW capacitati noi de regenerabile pâna în 2030.

 

"Cred ca este cazul ca si investitiile în eficienta energetica sa fie stimulate. Piata, consumatorii casnici,

non-casnici, stimulati de cresterea preturilor, vor merge în aceasta directie, cred ca e cazul ca si din surse bugetare

sa se stimuleze aceste investitii. Este aceeasi poveste cu 'dam peste maselor sau îi învatam sa pescuiasca'. Pe

termen scurt trebuie sa le dam peste, de la 1 aprilie, ca sa aiba ce sa manânce, dar poate deja pentru 2023 ar fi cazul

sa învete sa pescuiasca", a conchis reprezentantul ANRE. 
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